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Rada Miasta Ostrów Mazowiecka 

Rada Miasta 

Protokół nr XIV/2020 

XIV Sesja w dniu 12 lutego 2020  

Obrady rozpoczęto 12 lutego 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:06 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Dylewski 

2. Mirosław Gromek 

3. Beata Herman 

4. Michał Kacprzak 

5. Bogusław Konrad 

6. Anna Krajewska 

7. Robert Krajewski 

8. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska 

9. Krzysztof Laska 

10. Ewa Orzechowska 

11. Waldemar Józef Pałys 

12. Jerzy Pawluczuk 

13. Paweł Adrian Pecura 

14. Mirosław Pędzich 

15. Andrzej Pęksa 

16. Edward Witold Podbielski 

17. Mieczysław Szymalski 

18. Renata Teresa Trojanowska 

19. Henryk Wilczewski 

20. Jacek Wilczyński 

21. Edward Zalewski 

 

 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski dokonał otwarcia XIV sesji Rady 

Miasta, zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym wypowiadając formułę „Otwieram XIV sesję Rady Miasta Ostrów Mazowiecka”. 

Następnie przywitał serdecznie zaproszonych gości oraz wszystkich przybyłych na obrady. W 

dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że na stan 21 

Radnych, na sesji obecnych jest 21 radnych, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 

prawomocne. 

 

 



3 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski udzielił informacji, że Rada Miasta 

może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu Rady. Dodał, że do wprowadzenia zmian w porządku obrad sesji Rady Miasta 

zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 wymagana jest zgoda wnioskodawcy. Zapytał czy ktoś zgłasza 

wnioski bądź uwagi do porządku obrad sesji Rady Miasta. 

Nie zgłoszono uwag bądź wniosków. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał: 

 a) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi z terenu nieruchomości zamieszkałych oraz ustalenia stawki tej opłat 

 b) w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na 

terenie Miasta Ostrów Mazowiecka 

4. Zakończenie obrad. 

 

3. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z 

terenu nieruchomości zamieszkałych oraz ustalenia stawki tej opłaty; 

b) w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Miasta 

Ostrów Mazowiecka wraz z autopoprawką. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zwrócił uwagę na to, że na ponownie zwołano sesję 

Rady Miasta w  sprawie systemu gospodarki odpadami. Podał czynniki mające wpływ na 

wzrost kosztów systemu tj. nielegalne zaśmiecanie środowiska, zwiększenie się ilości 

produkowanych odpadów, nielegalne składowanie odpadów, pożary wysypisk śmieci, sposób 

utylizowania odpadów, niewystarczająca liczba spalarni odpadów, kary pieniężne  

za nieutrzymywanie 50% segregacji odpadów. Wskazał, że systemy prawne i ekonomiczne 

wyznaczają ogólne zasady dostosowujące wymagania związane z gospodarką odpadową do 

rzeczywistości. Spostrzegł, że dobiegająca końca dwuletnia umowa na zagospodarowanie 

odpadów z terenu miasta dawała przez ten czas stabilność w utrzymywaniu się wysokości 

opłaty. Udzielił informacji, że niepodjęcie uchwały dot. zagospodarowania odpadami na 

poprzedniej sesji Rady Miasta powoduje brak podstawy prawnej do podpisania kolejnej 

umowy dot. odbioru odpadów z terenu miasta. Określił, że podjęcie uchwały w omawianym 

temacie na aktualnej sesji Rady Miasta da możliwość odbioru odpadów z terenu miasta  

w najszybszym czasie. Powiadomił, że proponowana zmiana sposobu naliczania opłaty 
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 za  zagospodarowanie odpadami z określonej stawki przypadającej na każdego mieszkańca 

na stawkę wynikającą ze średniej ilości zużycia wody, wynika z dużej rozbieżności między 

liczbą mieszkańców figurującą w ewidencji ludności, a faktyczną ilością złożonych deklaracji 

oraz nieskutecznym systemem kontroli. Zawiadomił, że sposób poboru opłaty 

zagospodarowanie odpadami zaproponowany w projekcie uchwały daje większe 

prawdopodobieństwo na zbilansowanie się systemu. Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer  

za pomocą prezentacji multimedialnej przedstawił informacje o gospodarstwach domowych  

z podziałem na liczbę osób w gospodarstwie domowym położonych na obszarze miasta. 

Złożył podziękowania wspólnotom mieszkaniowym za szybkie udostępnienie informacji. 

Wspomniał o często pojawiającym się argumencie dot. posiadania przez miasto własnej 

spółki miejskiej oraz własnej instalacji przetwarzania odpadów komunalnych co ma stanowić 

podstawę do porozumienia się w kwestii ustalania wysokości stawki zagospodarowanie 

odpadami. Zaznaczył, że takie działanie jest niezgodne z prawem, ponieważ organ 

wykonawczy odpowiadający za utrzymanie porządku na obszarze gminy realizuje to zadanie 

poprzez ogłoszenie przetargu otwartego na odbiór i zagospodarowanie odpadów, w którym 

wygrana należy do przedsiębiorstwa składającego najkorzystniejszą ofertę. Zaznaczył,  

że  system gospodarki odpadami jest urynkowiony oraz działa w oparciu o ustawę dot. 

zamówień publicznych. Wyraził nadzieję na wprowadzenie w przyszłości metody ustalania 

stawki opłaty zagospodarowanie odpadami na zasadzie czipowania i ważenia worków. 

Określił, że wprowadzenie powyższej metody wymaga wielu przygotowań. Powiedział  

o problemie dot. wspólnot mieszkaniowych, które borykają się z kłopotem dot. podrzucania 

do otwartych kontenerów odpadów nie należących do mieszkańców danej wspólnoty 

mieszkaniowej. 

Prezes ZGK p. Paweł Mieczkowski za pomocą prezentacji multimedialnej przedstawił 

szczegółowe informacje dot. projektu uchwały z punktu a.   

W dyskusji wzięli udział: 

Radny p. Jacek Wilczyński zauważył, że projekt uchwały dot. opłaty  

za zagospodarowanie odpadów przedstawiony na poprzedniej i obecnej sesji Rady Miasta ma 

identyczny kształt. Wyraził zdanie, że zaproponowany sposób naliczania opłaty za odpady 

jest nieuczciwy zważywszy na branie pod uwagę poprzedniego roku rozliczeniowy zużycia 

wody. Uznał, że naliczanie opłaty za zagospodarowanie odpadami na podstawie bieżącego 

roku byłoby sprawiedliwą formą pobierania opłaty od mieszkańców. Zauważył, że w 

projekcie uchwały nie uwzględniono maksymalnej stawki opłaty, a wyłącznie najniższą 

stawkę. Udzielił informacji, że 50% mieszkańców mieszkających w domach wolnostojących 

będzie mieć znacznie wyższą stawkę opłaty w porównaniu do mieszkańców miasta żyjących 

w blokach wielorodzinnych. Zadał pytanie o wyjaśnienie z jakich przyczyn sąsiednie gminy 

posiadają mniejsze wysokości stawek opłaty za zagospodarowanie odpadami. Przypomniał, 

że Klub Radnych „Niezależni Razem” składał prośbę o spotkanie obydwu Klubów Radnych 

w tej sprawie. 
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Radny p. Jerzy Pawluczuk powiedział, że miał nadzieję na wprowadzenie zmian  

do projektu uchwały dot. opłaty za zagospodarowanie odpadów przez Burmistrza Miasta  

p. Jerzego Bauera w okresie między sesjami, które miałyby na celu ograniczenie kosztów 

systemu gospodarki odpadami. Wyraził przekonanie, że Burmistrz Miasta jako organ 

założycielski ZGK powinien przeprowadzić kontrolę w ZGK dot. rzetelności wykonania 

kalkulacji oraz prawidłowości funkcjonowania zakładu. Dodał, że Radni Miasta do tej pory 

nie otrzymali szczegółowej kalkulacji. Uznał, że Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer nie 

wykonuje obowiązków ustawowych zważywszy na podjęcie decyzji o zaprzestaniu odbioru 

odpadów z terenu miasta co może skutkować nałożeniem grzywny na miasto w kwocie do 

100 tys. zł oraz Burmistrza Miasta w kwocie do 10 tys. zł. Zauważył, że mimo braku podjęcia 

uchwały przez Radę Miasta jest możliwe rozstrzygnięcie przetargu z uwagi na odpowiednie 

zapisy znajdujące się w budżecie miasta dot. zagwarantowanych środków przeznaczonych  

na system gospodarki odpadami. Przytoczył art. 6s ustawy o utrzymaniu porządku i czystości 

w gminach o treści: W przypadku gdy gmina nie realizuje obowiązku odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, właściciel nieruchomości jest obowiązany do 

przekazania odpadów komunalnych, na koszt gminy podmiotowi uprawnionemu. Dodał,  

iż ww. sytuacja generuje wysokie koszty. Wyraził zdanie, że odpady zalegające w chwili 

obecnej w pojemnikach należą do miasta, ponieważ mieszkańcy miasta płacąc opłatę za 

zagospodarowanie odpadów przekazują odpowiedzialność na miasto w kwestii dalszego 

dysponowania odpadami. Wyraził przekonanie, że Burmistrz Miasta jako organ założycielski 

powinien do czasu podjęcia uchwały zlecić ZGK odbiór odpadów z terenu miasta po cenie 

rzeczywistej bez zysku. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska zadała pytanie czy prezes ZGK p. Paweł 

Mieczkowski miał obowiązek przedstawienia poszczególnych kwot w kalkulacji kosztów 

wykonywanej na podstawie specyfikacji oraz szczegółowego opisu przedmiotu zamówienia 

sporządzonego przez zamawiającego. Pytała czy prezes ZGK p. Paweł Mieczkowski 

przedstawił wyłącznie cenę za tonę. 

Prezes ZGK p. Paweł Mieczkowski odpowiedział, że przedstawił cenę za tonę. 

Radna p. Jolanta Jadwiga Kwiatkowska zaznaczyła, że zamawiający miał prawo do 

uzyskania informacji o kwotach składających się na ogólną ofertę złożoną przez ZGK  

w przypadku wskazania wymogu tej informacji w szczegółowym opisie przedmiotu 

zamówienia. Spostrzegła, że według ustawy o zamówieniach publicznych przedsiębiorca ma 

możliwość zachowania informacji jako tajemnicy przedsiębiorstwa jeśli wskaże zakres 

danych objętych ww. tajemnicą w czasie przekazania oferty przetargowej. Zaznaczyła,  

że Radni Miasta w dalszym ciągu nie znają kosztów składających się na ogólną cenę za tonę. 

Radna zapytała gdzie znajduje się zapis mówiący o zakupie worków stanowiący koszt obsługi 

systemu. Pytała w jaki sposób zostaną udokumentowane sytuacje podrzucania śmieci  

do innych nieruchomości. Radna wskazała słowa Sekretarza Miasta p. Bożeny Szostak  

na posiedzeniu Komisji o załatwianiu ww. sytuacji poprzez wydanie decyzji administracyjnej. 

Odczytała fragment wzoru umowy dołączonej do szczegółowej specyfikacji warunków 

zamówienia dot. ww. sytuacji o brzmieniu: wykonawca zobowiązany będzie załączyć 
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dokumentację fotograficzną lub nagranie wykonane urządzeniem rejestrującym  

z uwidocznioną datą wykonania zdjęcia lub filmu i potem sporządza protokół. Radna 

podkreśliła, że mieszkańcy miasta nie zgodzą się na przyjęcie rozwiązania w postaci wydania 

decyzji administracyjnej na podstawie dowodu w postaci protokołu podpisanego wyłącznie 

przez wykonawcę. 

Radny p. Stanisław Dylewski udzielił informacji, że na poprzedniej sesji Rady Miasta 

zagłosował „przeciwko” podjęciu  uchwały w przedstawionym kształcie. Zaznaczył,  

że mieszkańcy miasta powinni wspólnie ponosić koszty związane z systemem 

gospodarowania odpadami. Dodał, że zna gospodarstwa domowe na terenie miasta,  które nie 

uiszczają należnych opłat, a łączna suma zadłużenia takich gospodarstw domowych wynosi 

ok. 400 tys zł. Radny powiadomił, że o godzinie 17
00

 jest zmuszony do opuszczenia 

posiedzenia sesji Rady Miasta. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk odnosząc się do projektu uchwały stanowiącego punkt b zadał 

poszczególne pytania: 

- kto będzie zobowiązany do wypełnienia rubryki „średnia ilość wody zużytej w poprzednim 

roku”. Spostrzegł, że nie wszyscy mieszkańcy miasta posiadają ww. informację;  

- w jakim sposób będą składane deklaracje dot. systemu gospodarki odpadami  

w spółdzielniach mieszkaniowych. Zwrócił uwagę na rotację osób zamieszkujących  

w mieszkaniach. 

Radny p. Krzysztof Laska przypomniał w jaki sposób kształtowała się sprawa dot. 

systemu zagospodarowania odpadami na przestrzeni minionego roku. Dodał, że omawiana 

sprawa stanowi dla radnego najtrudniejszy okres w karierze samorządowej radnego. 

Przytoczył przykładowe stawki opłat zagospodarowanie odpadami oraz sytuacje z nimi 

związane jakie wydarzyły się w innych miejscowościach. Zaapelował o dalsze szukanie 

optymalnego rozwiązania naliczania opłaty zagospodarowanie odpadami uznając projekt 

zaproponowany przez władze miasta jako rozwiązanie na krótki okres czasu. Zwrócił uwagę, 

że przyjęcie naliczania opłaty za zagospodarowanie odpadami w zależności od ilości zużytej 

wody będzie skutkować wzrostem cen za 1 m3 wody. Dodatkowo wspomniał o części 

mieszkańców miasta, którzy nie uiszczają opłaty za zagospodarowanie odpadami. Zwrócił 

uwagę na różne wysokości opłat jakie będą ponosić mieszkańcy miasta po uchwaleniu 

zaproponowanego projektu uchwały. Zasugerował, by w przyszłości sprawa systemu 

gospodarki odpadami była analizowana w większym odstępie czasu przed zakończeniem 

obowiązującej umowy. 

Radny p. Mieczysław Szymalski złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji oraz 

głosowanie w formie imiennej. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski wyjaśnił, że ustawa obligatoryjnie 

zobowiązuje do głosowania imiennego. Udzielił informacji, że pozytywne rozpatrzenie 

wniosku p. Mieczysława Szymalskiego będzie oznaczać możliwość wypowiedzi wyłącznie 

dwóch radnych oraz Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera. 
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Głosowano wniosek w sprawie zakończenia dyskusji.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Dylewski, Mirosław Gromek, Beata Herman, Michał Kacprzak, Bogusław Konrad, 

Robert Krajewski, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Krzysztof Laska, Ewa Orzechowska, 

Waldemar Józef Pałys , Jerzy Pawluczuk, Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Andrzej 

Pęksa, Edward Witold Podbielski, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Jacek 

Wilczyński, Edward Zalewski 

PRZECIW (1) 

Anna Krajewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Wilczewski 

Radny p. Jacek Wilczyński (Ad Vocem) uznał, że miasto będzie miało najwyższą 

stawkę opłaty za zagospodarowanie odpadami w porównaniu do innych lokalnych gmin. 

Powtórzył że przedstawiony projekt uchwały nie uwzględnia maksymalnej stawki opłaty,  

a wyłącznie minimalną wysokość stawki. Zaznaczył, że mieszkańcy miasta będą 

niesprawiedliwie potraktowani jeśli zostanie przyjęty proponowany projekt uchwały. 

Podkreślił, że w czasie między poprzednią i aktualną sesją nie było rozmów na ten temat  

z opozycyjnymi Radnymi Miasta oraz mieszkańcami miasta w celu wspólnego wypracowania 

optymalnego rozwiązania. Uznał, że Radni Miasta będą obarczeni winą przez mieszkańców 

miasta za skutki jakie będą związane z przypadku podjęcia zaproponowanego projektu 

uchwały. 

Radny p. Paweł Adrian Pecura zwrócił uwagę na wzrost ilości odpadów 

eksportowanych z innych krajów do Polski. Wskazał, że władze samorządowe podczas 

wyboru metody pobierania opłaty zagospodarowanie odpadami muszą dostosować się 

przepisów ustawowych. Zauważył, iż Radni Miasta wraz z Burmistrzem Miasta będą nadal 

pracować nad znalezieniem optymalnego rozwiązania w omawianej sprawie. Udzielił 

informacji, że różnica stawek między gminami miejskimi i wiejskimi wynika z mniejszej 

ilości odbioru odpadów w gminach wiejskich, w których odpady mogą być magazynowane. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer powiedział o odpowiedzialności ponoszonej przez 

poszczególne organy i mieszkańców miasta w związku z systemem gospodarki odpadami.  

Udzielił informacji o dopełnieniu wszelkich formalności w związku z przygotowaniem 

projektu uchwały jednocześnie zwracając się z prośbą o poważne traktowanie omawianej 

sprawy oraz wypowiadanie się w sposób niemanipulujący opinii publicznej. Burmistrz Miasta 
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p. Jerzy Bauer podkreślił, że władze miasta będą w dalszym ciągu gromadzić i analizować 

informacje w sprawie celem poprawy systemu odpłatności za odpady. Wyjaśnił, że w 

przypadku dalszego braku podjęcia uchwały Burmistrz Miasta będzie zmuszony  

do uruchomienia procedury zarządzania kryzysowego wymagającej wykorzystania środków 

pieniężnych z budżetu miasta. Podziękował Radnym Miasta zaangażowanym w kwestii 

znalezienia odpowiedniego rozwiązania w omawianej sprawie. Zwrócił się z prośbą  

do Radnych Miasta o przyjęcie zaproponowanych projektów uchwał. 

 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały nr XIV/158/2020 w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z terenu nieruchomości 

zamieszkałych oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof Laska, 

Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Edward 

Witold Podbielski, Edward Zalewski 

PRZECIW (9) 

Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Andrzej 

Pęksa, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek 

Wilczyński 

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Dylewski 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały nr XIV/159/2020 w sprawie ustalenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Miasta Ostrów Mazowiecka. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Gromek, Beata Herman, Bogusław Konrad, Robert Krajewski, Krzysztof Laska, 

Ewa Orzechowska, Waldemar Józef Pałys , Paweł Adrian Pecura, Mirosław Pędzich, Edward 

Witold Podbielski, Edward Zalewski 
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PRZECIW (9) 

Michał Kacprzak, Anna Krajewska, Jolanta Jadwiga Kwiatkowska, Jerzy Pawluczuk, Andrzej 

Pęksa, Mieczysław Szymalski, Renata Teresa Trojanowska, Henryk Wilczewski, Jacek 

Wilczyński 

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Dylewski 

 

4. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Robert Krajewski stwierdził, że porządek obrad 14-ej 

sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka został wyczerpany. Następnie podziękował za 

aktywny udział w obradach sesji i zamknął obrady. 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

Robert Krajewski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Magdalena Tyl- pomoc administracyjna BR 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 

 

 
Przebieg XIV sesji zawiera nagranie dostępne na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta 

Ostrów Mazowiecka. 


